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PÜNKÖSDVASÁRNAP                                A év                1– 6 oldal 

 

Olv. ApCsel 2,1-11 – 1Kor 12,3b-7.12-13 – Jn 20,19-23 

Jézus megjelenik az apostoloknak 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! 
Az első pünkösdkor az apostolok és hatalmas néptömeg összegyűlt, mert várták a Lelket! A 
fiatal Egyház tagjai, amikor elnyerték a Szentlelket, akkor azok a férfiak és asszonyok 
megerősödtek. Elfogadták az Isten meghívását és elindultak, hogy tanúságot tegyenek Isten 
igazságáról! Ezzel megalapozták az Egyházat! Ez a tanúságtétel mindegy, hogy mibe került, 
üldöztetésbe, néha az életüket kellett odaadni a meggyőződésükért és az igazságukért. Nekünk 
vigasztalás, - talán nekik is az volt - hogy a vértanúk vére a keresztények vetőmagja lett! 
 

Ma azért gyülekeztünk össze,  
- sokan, vagy kevesen – 

 mert pünkösd van! 

Várjuk a Lelket! Szükségünk van Rá! 

 

Nem könnyű Isten hívására igent mondani!  
Nem könnyű a kereszténység mellett tanúságot tenni! 
Az első keresztények pünkösdkor az Egyház alapjait rakták le!  
Ma, akik még kereszténynek tartják magukat, azoknak arra kell gondolniuk, 
hogy az Egyházat kell megmenteniük és ezzel együtt az életet is! 

 

Kérjük a Lelket, 
hogy tudjunk tanúságtévő keresztényekké válni! 

Ez az utolsó kapaszkodónk! 

 

Ezt a szentmisét ajánljuk fel az Anyaszentegyházért, a magyar Egyházért és a Kárpát-
medence népeiért, különösen a Kárpát-medencében élő magyarokért, akiket 1920-ban ezen a 

napon halálra ítéltek! Kérjük az elevenítő Lelket a Kárpát-medence magyarjai számára és a 
világban szétszóródott magyarok számára, akiknek el kellett menekülniük innen! Akik 
önként kivándoroltak valamilyen más önző szempontból, azokat engedjük útjukra. 
 

Vizsgáljuk meg lelkiismeretünket, bánjuk meg bűneinket,  
hogy méltóképpen ünnepelhessük az Úr szent titkait! 
 

 

Szentbeszéd 

Pünkösdöt ünnepelünk! 

Emlékezünk az első pünkösdre, 
 amikor új világ született, 

olyan világ, amit az Isten Lelke határoz meg! 
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Kedves Testvérek! Most 2000 évvel később ünnepelünk, nem csupán emlékezni akarunk, 
hanem elgondolkodunk azon, hogy hová jutottunk! Az a világ, amelyben élünk, milyen 
értékektől meghatározott!  
 

A kérdés az, hogy mennyi köze van 

a megújító Léleknek ehhez a mai világhoz? 

 

Ha igaz az, hogy akkor egy új világ született,  arra nemcsak emlékezni érdemes, hanem 
érdemes visszanyúlni ehhez a forráshoz, hogy azt a világot, amelyben élünk otthonunknak, - 

azt is mondhatnám – hazánknak tekinthessük! Noha a mi hazánk a mennyben van, de azért a 
földi élet megkezdett örök élet! Nem mindegy, hogy milyen értékek határozzák meg ennek a 
világnak a mindennapjait! A kérdés az, hogy a megújító Léleknek mennyi köze van a mi 
világunkhoz, a mi mindennapjainkhoz, a mi egyéni életünkhöz?  
 

A bábeli torony 
Azt mondtam, hogy új világ született, akkor ez a pünkösdi világ, amely ellenpontja a bábeli 
tornyot építő világnak. Ellenpontoz, felhívja a figyelmünket arra az emberre, aki gőgös, aki 
beképzelt, aki égig érő tornyot akar építeni, isten akar lenni!  
 

Indul egy új világ, a Lélek világa!  
Az Írás tanúskodik arról, hogy azok összezavarodtak, nem értették egymást!  
A pünkösdi világ újult világ, amelyben értik egymást az emberek!  

Ezt így írja a Szentírás, hogy ugyanaz a lelkület hatotta át őket! 
 

A Lélek birodalma 
Jézus, amikor búcsúzik tőlünk, akkor megígéri a Lelket, a Szentlelket! Az igazság az, hogy a 
Szentlélekkel eléggé gyenge lábon állunk! Az Atyáról vannak fogalmaink, a Fiúról is vannak 
fogalmaink, de Szentlélek, Lélek! Az Atya is Lélek, a Fiú is Lélek, de valahogy mégis… 
Arról beszélnek, hogy az Atya birodalma, ahol a teremtő erő jelenik meg. A Fiú birodalma, 
ahol a megváltó erő, a megmentő erő jelenik meg. És a Szentlélek birodalma? Az ókorban 
úgy beszéltek Róla még a keresztény gondolkodók is, hogy a Szentlélek az ismeretlen Isten! 
Az emberi gondolatokkal egyre közelebb kerültek ehhez a titokhoz. Lassan világossá vált a 
gondolkodók számára is az üzenet:  
 

A Lélek 

az Atya önmagát közlő szeretetében 

és a Fiú elfogadó szeretetében jelenik meg! 

Ez az új világ! Ez a Lélek világa! 

 

Az Atya, ahogy átadja magát, odaajándékozza magát,  
a Fiú, ahogy elfogadja ezt az ajándékot!  
Ebben a találkozásban, ebben az egységben  
megjelenik a szeretet a világunkban!  
A szeretet csak ebben az odaajándékozásban,  
ebben az elfogadásban jelenik meg! 

 

Elillant a Lélek 
Az új világ, ami a Lélek világa ezt jelenti: értik egymást az emberek, mert eljutottak oda, 
hogy odaajándékozzák magukat a másiknak. Ha a másik elfogadja, akkor egység jön létre, a 
szeretet világa, - így is mondhatnám – a Lélek birodalma! Nem ezzel vannak a gondjaink? 
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Ezért mintha elillant volna a Lélek a mi mindennapjainkból. Mintha meg akarnánk tartani 
magunkat önmagunknak, még akkor is, amikor ígérjük, hogy elajándékozzuk magunkat, 
odaadjuk magunkat.  

 

Akkor is, amikor hisszük,  
hogy az a másik elfogadja ezt a gesztust,  
egyszer csak kiderül, hogy egyik se igaz,  
se az ajándékozás, se az elfogadás.  
Ez a mi emberi világunk sajnos. 

 

Jézus ezért ígéri meg a Lelket, 
 majd eljön a vigasztaló, 

aki emlékezetekbe idézi mindazt,  
amit mondtam nektek! 

 

Az teljes igazság a szeretet 
Vigasztaló, a görög Szentírásban Parakleitosz néven szerepel. A Támogató, az Erőt adó, a 
bajainkban Vigasztaló! Erre igen nagy szükségünk van és a világnak is, mert itt van a 
diabolosz, a sátán, aki szétszór, a nagy rágalmazó itt van a világunkban! Ezért van szükségünk 
a Vigasztaló támogatására!  
 

A Lélek vigasztal bennünket  
és abban akar minket megerősíteni,  
hogy mindenek ellenére érdemes ebben az ajándékozásban  
és ebben az elfogadásban részt venni, mert ez az igazság!  
Az igazság a szeretet! Nincs más igazság! 

 

A Lélek emlékeztet bennünket 
Jézus azt is mondja: Majd emlékezetekbe idéz mindent, amit mondtam nektek! A 
kereszténység az emlékeztető vallás!  

 

Ezt cselekedjétek az Én emlékezetemre! – mondja Jézus. 
  

A Lélek emlékeztet bennünket Jézus életére,  
Jézus tanítására, Jézus életáldozatára! 
Ebben ragadhatjuk meg az élet lényegét,  
ezekben az igazságokban és ebben az életáldozatban!  

 

Ezek nélkül az igazságok nélkül és életáldozat nélkül nincs emberi élet, maximum hazugság! 
Nem véletlen az, hogy majd eljön a Lélek és erre is figyelmeztet bennünket Jézus és azt 
mondja: Majd eszetekbe juttat minden igazságot! Elvezet benneteket a teljes igazságra! Mi a 
teljes igazság? Az, amit állandóan keresünk!  
 

A teljes igazság a szeretet!  
Nincs más! 

Elvezet benneteket a teljes igazságra! 

 

József Attila mondja:  
Annyi igazság, amennyi szeretet! 

Csodálatos megközelítése az emberi élet titkának! 
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A féligazságok 
Annyi hazugság, amennyi gyalázat! Annyi féligazság, amennyi gyűlölet! Elvezet a teljes 
igazságra! Mi féligazságok világában élünk. A féligazságok megtermik a gyűlöletet ebben a 
világban! Voltak olyan korok itt Európában, amikor a császár a maga hírnevének emelésére 
elhitette Róma polgáraival, hogy nekik joguk van arra, hogy élvezzék a keresztények 
vérontását. A keresztényeket cirkuszokba vitte, mint a római birodalom ellenségeit és ott 
élvezték a szenvedésüket, a vérontásukat. 
 

Volt olyan kor itt Európában, amikor az emberi törvényekkel fölülírták az isteni törvényeket 
és üldözték a zsidókat! Koncentrációs táborokba vitték őket. Összefogdosták itt 
Magyarországon is a második világháború után a civil embereket az utcákon és vitték a 
szovjet gulágokba. 
 

Fölülírták az emberi igazságok az örök igazságokat! 

Szeresd felebarátodat, mint önmagadat! 

 

Nincs többé zsidó és nem zsidó, keresztény és pogány, férfi és nő. Minden ember egyforma. 
A féligazságokkal fölülírták ezeket! Ma a nyitott társadalom elhiteti, hogy csak jogok illetik 
meg az embert. Az embernek jogai vannak és ezekért a jogokért mindent meg lehet tenni! 
 

Hányszor hallottam ebben a nyitott társadalomban  
az emberi kötelességekről? 

 

A Lélek világa és a hamis világ 
Mi ezeknek áldozatai vagyunk azért, mert nem vagyunk fogékonyak a Lélekre! A Lélek kívül 
esik a mi érzékeink hatókörén. Ami az érzékeinken keresztül nem jut el a tudatunkhoz, az 

nem is fontos, talán nincs is. Ilyeneket is mondanak. Mi a reklámok világában élünk. A 
reklámok határozzák meg az értékrendünket, mondják ki, hogy mi a fontos, mi nem fontos! 
Menedzserek világában élünk. Jól menedzselnek valamit, akkor az mindenek fölötti, ha nem 
jól menedzselik a legjobbat is, az nincs is. Hamis világ! 
 

Fogalmunk sincs a Lélek világáról, pedig egyedül a Lélek tesz szabaddá benneteket! A Lélek 
tesz képessé bennünket egyedül arra, hogy a másiknak testvérei legyünk, hogy a másikkal 

összetartozzunk! Ne tegyünk különbséget ember és ember között. Csak hát emberek vagyunk 
és mire vágyakozunk mi földhöz ragadt emberek? A test kívánsága, az élet kevélysége! Amit 

megragadhatunk! Érdekközpontú kapcsolatokban élünk. Csodálkozunk azon, hogy 

idegenekké váltunk egymásnak is. A Lélek világa elillant! 
 

Keresztényüldözés 
Pünkösd van! Pünkösd felszólít bennünket! Az első fiatal keresztények azzal, hogy a Lelket 
befogadták megerősödtek és tanúságtevők lettek a mellett az igazság mellett, amit magukévá 
tettek. Az elmúlt hónapokban többször is jártak itt Szíriából, Irakból püspökök és 
mindannyian arról beszélnek, hogy ott  
 

a keresztényeket egyszerűen azért irtják, 
mert keresztények és vállalják a kereszténységüket! 

 

Egyetlen mód elég lenne arra, hogy megmeneküljenek, csak mohamedánná kellene lenniük. 
Nem lesznek mohamedánok, megölik őket, elmenekülnek! Világ, amely emberi jogokról, 
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vallásszabadságról nagy igazságokat hirdet és szemrebbenés nélkül veszi tudomásul mindazt, 
ami történt és történik itt Európában is nap mint nap.  
 

A kérdés az, hogy akarjuk-e az új világot?  
Akarjuk-e azt a világot, amelyben emberi életet élhetünk?  
Akarjuk-e azt a világot, amelyben egymással őszintén,  
őszinte értékek és igazságok mentén tartozhatunk össze? 

 

Vagy játszadozunk egymással, hiszünk abban, hogy ügyesebbek vagyunk  
és a szerint formáljuk és alakítjuk a kapcsolatainkat,  
ahogy az - úgy gondoljuk -  a mi érdekünket szolgálja! 
 

Az európai Ház 
1996-ban jelent meg Franz König könyve, a címe: Az európai Ház. Az európai ház az európai 
Egyház. Húsz évvel ezelőtt még ő arról elmélkedett, hogy nekünk felelősségünk az európai 
keresztény örökséget megőrizni és továbbadni! Ennek mentén formálni és alakítani Európa 
életét! Szegény bíboros úr, csak húsz év telt el!  
 

A kérdés az, hogy akarunk-e európai Házat?  
Akarunk-e európai kereszténységet?  
Akarjuk-e a kereszténység jelenlétét a világban?  

 

Ma azt tapasztaljuk, hogy ott, ahol a kereszténység bölcsője volt, ott vagdossák a gyökereket. 
Tövestől tépik ki azt a kereszténységet, amely ott létre jött és nekünk mintául szolgált! 
 

Itt Európában az európai Házat rombolják,  
a földdel egyenlővé óhajtják tenni!  
Nem véletlen, hogy Európában,  
mert Európa keresztény alapokon épült! 

 

Amerika nem, Afrika, India, Kína sem. Más eszmerendszerek alapján jöttek létre és 
bontakoztak ki. Oda legfeljebb a keresztény misszionáriusok vittek a keresztény értékekből. 

 

Pünkösd van!  
A kérdés nekünk szegeződik: 

Akarunk-e Lélekből élő emberek lenni, vagy nem? 

Ha igen, akkor ez azt jelenti,  

hogy az élet mellett döntünk, 
az életet szolgáljuk, az egyéni életünket, egymás életét, 

Kárpát-medence életét, Európa életét, 
 áttételesen a világ életét! 

 

+++++++ 

  

Aki úgy gondolja,  
hogy e nélkül is lehet élni, az igen távol van Istentől, 

az igen távol van az emberhez méltó élettől! 

 

+  A M E N  + 
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Az igazság megszabadít benneteket! – üzeni nekünk Jézus. A Lélek vezet 
el bennünket az igazságra! Szabaduljunk meg a féligazságoktól! Az is féligazság, hogy 
vasárnap szentmise van, nem kötelező, ugyan parancs, de aki csak parancsot teljesít….. 
Ünnep és aki keresztény annak a vasárnap ünnep! Itt vannak ezek az ünnepnapok.  
 

Keresztény gondolkodás szerint 
az ünnepnapok a pihenésünket szolgálják 

és a Lélek szellemében istendicsőítés! 

 

A szabad szombatokért a kereszténység lépett fel elsősorban, a Rerum Novarum, a 
Quadragesimo anno. A kapitalizmus túlkapásai közepette az emberek jogai mellett álltak. Az 
újabb időszakban vannak ünnepek, pünkösd-hétfő és egyéb egyházi indíttatású ünnepek. 

Féligazság, ha azt gondoljuk, hogy azok csak kirándulásra, utazásra valók és közben, amiért 
létrejöttek, arról elfeledkezünk, vagy talán nem is tudjuk. Lehet, hogy az Egyháznak legalább 
ki kell mondani, tudatosítani kellene jobban az emberekben ezeket az egyházi ünnepeket. 
Legyünk egyértelműbbek az istenkapcsolatunkban, az egymással való kapcsolatunkban!  
Többre jutunk! 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Imre Atya 77. születésnapját ünnepeltük.  
Több köszöntő hangzott el, Tihanyi Gábor egy CD-t ajándékozott Atyának, amelyen többek 
között Várnai Zseni: Szolgálj szívem című versét Dr. Papp Lajos mondja el. Imre Atya 
válasza. Annak külön örülök, hogy Papp Lajos mondja el azt a verset, mert neki köszönhetem 
az életemet. Tíz órás műtétem volt. Az egyik operáló segédje azt mondta: Papp Lajos ettől 
Papp Lajos, mert ezer orvosból ezer nem tette volna ezt így.  Azóta jobban vagyok, több mint 
tíz éve volt ez a műtét. Az énekkar is készült az Ír áldással, melynek címe Az úton és a 
találkozásokról szól. Imre Atya: A találkozások nagyon fontosak, mert azokból élünk! Ma 
este nagyon kedves találkozásra készülünk, a Generális Atya érkezik Rómából. Holnap itt 
lesz templomunkban a szentmisén. Kedden elmegyünk Vácra, mert kíváncsi a Betegápoló 
Irgalmas Rend újjászületésére.  
 

Sok értelemben igaz, hogy újjászületett az Irgalmas Rend, de sok szempontból nem. Van 
miért imádkozni, hogy legyenek olyan emberek, akik Isten rabjai, akik hajlandók az életüket 
odaajándékozni az emberek szolgálatára! Itt nagy hiányosságok vannak, ez a világunk 
hiányossága! Lesz találkozás, öröm, de azért a gondjaink nem kevesek. Elég nehéz a jövőről 
beszélni Magyarországon, Európában, mert az emberek vannak válságban, a 
kereszténységünk van válságban! 

Ma pünkösd van!  
Örüljünk és kérjük a Lelket, 

hogy mi a fölépített Egyházat próbáljuk megmenteni 
 és tovább építeni! 

 

+  Á L D Á S  + 


